



國立成功大學反貪腐宣言

National Cheng Kung University Anti-Corruption Statement

國立成功大學自 1931 年創校以來，承襲「窮理致知」的校訓與「自立自強」的精神，致力於培育人才、創新研究並回饋社會。作為臺灣指標性研究型大學，我們秉持誠信、責任、透明與社會影響力的核心價值，並積極實踐聯合國永續發展目標（SDGs）。

Since its establishment in 1931, National Cheng Kung University (NCKU) has upheld the motto “*Seek Truth, Pursue Knowledge*” and the spirit of self-reliance, dedicating itself to talent cultivation, innovative research, and social contribution. As a leading research-intensive university in Taiwan, we embrace the core values of integrity, accountability, transparency, and social impact, and actively advance the United Nations Sustainable Development Goals (SDGs).

我們深知，高等教育機構在推動公平正義、制度健全及反貪腐文化中扮演關鍵角色。為此，全體成大師生及教職員鄭重宣示以下承諾：

We fully recognize that higher education institutions play a crucial role in fostering fairness, justice, institutional integrity, and a culture of anti-corruption. To this end, all faculty, staff, and students of NCKU solemnly declare the following commitments:

一、堅守誠信治理，確保制度正義

以「實事求是」為準則，建立高標準治理機制，強化決策透明與公民參與，確保行政、人事及財務過程皆符合法治原則。

1. Uphold Integrity in Governance and ensure institutional justice

Adhering to the principle of *seeking truth from facts*, we will establish high-standard governance mechanisms, enhance transparency in decision-making and civil participation, and ensure that all administrative, personnel, and financial processes comply with principles of rule of law.

二、嚴拒一切形式之貪腐行為

對貪污、賄賂、權力濫用、利益輸送及不當關說零容忍，無論涉及何人、何職，



皆依法查處，維護公平正義。

2. Zero Tolerance for Corruption

We declare zero tolerance for corruption, bribery, abuse of power, illicit transfers of benefits, and improper lobbying. All violations, regardless of individuals or position involved, will be investigated and prosecuted in accordance with the law to safeguard fairness and justice.

三、打造透明與問責之校園文化

透過資訊公開、內部稽核及定期審查，建立可監督的決策程序與合理資源配置，推動問責文化，確保公共資源用於正當目的。

3. Establish a Transparent and Accountable Campus Culture

Through information disclosure, internal audits, and regular reviews, we establish decision-making process open to scrutiny and rational allocation of resources, and foster a culture of accountability and ensure public resources are utilized for legitimate purposes.

四、推動反貪腐教育與全球公民意識

將廉政與誠信教育納入課程與培訓，並透過講座、研究計畫與國際合作，培養具備全球責任感與領導力的公民。

4. Advance Anti-Corruption Awareness Education and Global Citizenship

We integrate integrity and anti-corruption education into curricula and training, and, through lectures, research initiatives, and international collaboration, cultivate globally citizens with global responsibility and leadership capacity.

五、鼓勵舉報並保護揭弊者

設立安全匿名通報機制，保障揭弊者免於遭受不利措施，鼓勵校內外利害關係人揭露不當行為，並依法維護其合法權益。

5. Encourage Whistleblowing and Protect Whistleblowers

We establish secure and anonymous reporting mechanisms, ensure whistleblowers are protected against retaliation, facilitate stakeholders to report misconduct, and safeguard



the lawful rights and interests of whistleblowers.

六、以大學力量連結社會，推動清廉價值

承襲成大「自立自強」的精神，積極與政府、非營利組織、產業界及國際夥伴合作，分享反貪腐經驗，擴大大學對社會的正面影響力。

6. Harnessing the Power of University to Connect with Society to Promote the values of Integrity

Drawing on the NCKU spirit of self-reliance, we actively collaborate with government, non-profit organizations, private sector entities, and international partners to share anti-corruption practices and expand the university's positive impact on society.

七、違反本宣言行為之懲處

任何違反本宣言或涉入貪腐行為者，將依據相關法令及校內規章處置：

教職員工：依法移送司法機關，並依校規予以懲戒，包括記過、撤職或解聘。

學生：依校規處理，包括警告、記過、休學或退學，並得依法究責。

外部合作夥伴：若涉及不當行為，本校將立即終止合作關係，並依法追訴相關責任。

7. Penalties for Violations

Any violation of this statement or involvement in corrupt practices shall be addressed pursuant to relevant laws and university regulations:

- Faculty and Staff: subject to disciplinary measures, including reprimands, dismissal, or termination of employment, and may be referred to judicial authorities for prosecution.
- Students: subject to disciplinary measures under university regulations, including formal warnings, disciplinary probation, academic suspension, or expulsion, with legal accountability where applicable.
- External Partners: Where improper conduct is involved, we will immediately terminate cooperative relationship and pursue legal remedies in accordance with applicable law.



國立成功大學
National Cheng Kung University

窮理致知 SEEK FOR TRUTH; TOIL FOR GOOD

我們堅信：清廉是信任的根基，誠信是教育的靈魂。

我們承諾：以具體行動實踐廉能治理，為建構永續、公義、誠信的世界盡一份責任。

We firmly believe that integrity is the foundation of trust, and honesty is the soul of education.

We pledge to take concrete actions to uphold clean governance and contribute to building a sustainable, just, and trustworthy world.

校長：

President :

沈子儒